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1. Koga se čovjek boji? 

 

Ženama koje su tražile Isusa Raspetoga anñeo reče: »Vi se ne 

bojte!« (Mt 28,5). Žene su tražile Isusa, jer su ga ljubile. Njima se Krist 

Uskrsli objavio te im reče: »Ne bojte se! Idite, javite mojoj braći da poñu 

u Galileju! Ondje će me vidjeti!« (Mt 28,10).  

‘Ne bojte se!’ bio je poziv ženama da pobijede stanje duše u kojem 

su se našle poslije dogañaja Velikog petka. Njihova su srca, kao i srca 

učenika na putu u Emaus, bila žalosna zbog prošlosti. Prilike su bile 

mračne. No, ipak se ne predaju. Dok su učenici u sumrak hodili svojim 

putem, Isus je već išao s njima, ali oni to nisu znali. I ženama je Isus 

došao ususret. Ne dogaña li se ista stvar i nama? Usred radosti i nada, 

žalosti i tjeskoba ovoga svijeta, Krist kroči putem s nama, a mi to jedva 

primjećujemo. Isus Krist Uskrsli je posvuda prisutan. On ulazi u ljudska 

srca i cijela društva. 

Ne boj se, rekao je anñeo Mariji (usp. Lk 1,30) i Josipu (usp. Mt 

1,20). Poziv: »Ne bojte se!« Isus je često upućivao ljudima, jer je znao da 

se boje. Koga se čovjek boji? 

Boji li se čovjek Boga? Isus nam poručuje: Ne bojte se Boga, nego 

ga zajedno sa mnom zazivajte: Oče naš. Ta naš Bog je »tako ljubio svijet 

te je dao svoga Sina Jedinoroñenca da nijedan koji u njega vjeruje ne 

propadne, nego da ima život vječni« (Iv 3,16). Isus hoće da se ne bojimo 

Boga, nego da se samo bojimo svega onoga što vrijeña Boga. U tom 
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smislu čovjeku je potreban sinovski strah Božji o kojem Sv. Pismo kaže: 

»Početak mudrosti strah Gospodnji!« (Ps 111,10). 

»Ne bojte se!« Bog je ljubio svijet. Bog je otkupio čovjeka mukom, 

smrću i uskrsnućem Isusa Krista. Otkupljenje prožima čovjeka i svu 

ljudsku povijest. Ivan Pavao II. u enciklici »Otkupitelj čovjeka« govori 

da se suvremeni čovjek boji onoga što je sam stvorio. »Čovjek zaista sve 

više živi u strahu. Boji se da njegovi proizvodi… mogu vrlo oštro biti 

okrenuti protiv njega« (Redemptor hominis, 15). Na izazov toga straha 

dolazi odgovor Kristova uskrsnuća: milost uskrsnuća veća je od svakoga 

zla kojeg bi se čovjek mogao i trebao bojati. 

 

 

2. Čovjek nije stvoren za smrt 

 

Čovječe, ne boj se ni samoga sebe! Ljudsko je srce nemirno, u 

njemu se raña nesigurnost. »Nemirno je srce naše, dok se ne smiri u tebi, 

o Bože«, tumači nam sv. Augustin. Isus poznaje naše muke. Ta On zna 

što je u čovjeku (usp. Iv 2,25). Drugi vatikanski koncil kaže: »Otajstvo 

čovjeka stvarno postaje jasnim jedino u otajstvu utjelovljene Riječi… 

Svojim se, naime, utjelovljenjem Sin Božji na neki način sjedinio sa 

svakim čovjekom… Po Kristu i u Kristu, dakle, rasvjetljuje se zagonetka 

boli i smrti, koja nas izvan njegova evanñelja zastire. Krist je uskrsnuo; 

uništivši svojom smrću našu smrt, darovao nam je život.« (GS, 22). 

Čovjek nije stvoren za smrt, nego za život. Meñutim, u današnjoj 

kulturi vlada neki tabu što se tiče patnje i smrti. Želi se prikriti smrt kao 

da ona ne postoji. A u stvari naša je javnost opterećena njome. 

Prenaglašeni publicitet seksualnosti i erotizma na našim ulicama 

zasigurno predstavljaju nijemi protest protiv smrti. To je prigušeni krik 



    

   
 

 

3 

 

HR-10000 Zagreb, Kaptol 31 
 

tel/ fax: 01/4894-878 

mob: 099/3126 605 
 

www.zg-nadbiskupija.hr 

tiskovni@zg-nadbiskupija.hr 

 

 

 
ZAGREBAČKA NADBISKUPIJA 

 

Tiskovni ured 
 

čovjeka koji viče: pustite me da živim zauvijek. Ispod svega izbija dokaz 

da u čovjeku postoji neodoljiva želja za životom. Stoga ne bojte se 

svjedočiti stvarnost kršćanske nade da je Krist uskrsnuo i da po Kristu i 

mi postajemo subaštinici uskrsnuća koje se odnosi i na naše tijelo. 

Potrebno je čovjeku današnjice naviještati vječni život. Istina o vječnom 

životu treba oblikovati naš život na zemlji. 

U osvitu trećeg tisućljeća potrebno je ponavljati riječi uskrsloga 

Gospodina: »Ne bojte se!« Ne bojte se Božje ljubavi! Ne bojte se Boga 

koji je postao čovjekom! Ne bojte se ni čovjeka, ni njegove slabosti, ni 

njegove veličine, ni njegova djela! Čovjek se boji: sebe i Boga. Čovjek se 

boji izazova što ga Bog stavlja pred njega. Ivan Pavao II. kaže da se 

suvremeni čovjek teško vraća vjeri jer ga straše moralni zahtjevi što ih 

vjera stavlja pred njega. Evanñelje je zahtjevno. Isus nije nikada 

zavaravao svoje učenike. I kad Isus kaže: »Ne bojte se!«, On ne 

poništava zahtjevnost Evanñelja. On samo poziva čovjeka na novu 

hrabrost te mu u vjeri otvara i nove mogućnosti. 

  

 

3. Ne trebamo se bojati istine 

 

»Ne bojte se! Idite javite mojoj braći da poñu u Galileju! Ondje će 

me vidjeti!« Galileja je mjesto poslanja i susreta s Kristom Uskrslim. 

Galileja predstavlja zemlju. Na zemlji poslije Kristova uskrsnuća 

započinje novi život u vjeri, nadi i ljubavi. Tamo braća i sestre susreću 

Krista Uskrslog i Živog.  

Bez sumnje živimo u vremenima različitih pritisaka. Svaki dan 

nam sredstva javnog priopćavanja nude vijesti koje ne razveseljuju. 

Stoga je potrebno otvoriti oči za dobre stvari u sebi i oko sebe; za dobre 
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stvari u svojoj sredini i hrvatskom društvu u kojemu živimo. Treba 

prepoznati i priznati dobro sadašnje, kao i prošlo. Treba se u današnjoj 

hrvatskoj javnosti bojati nepreciznih sudova koji se nameću kao trend 

sadašnjeg trenutka, osobito kad je riječ o našoj nedavnoj prošlosti. 

Potrebna nam je biblijska mudrost da bismo mogli ispravno razlikovati 

dobro od zla, te evanñeoska hrabrost koja znade prepoznati vrijeme 

čišćenja kao priliku za kvalitetniji rast i napredak. 

Čega se ne trebamo bojati? Ne trebamo se bojati istine. »Upoznat 

ćete istinu i istina će vas osloboditi« (Iv 8,32), rekao je naš Učitelj. Do 

osloboñenja se dolazi po istini. Molimo za dar hrabrosti čiji je znak i 

rječiti svjedok Sveti Otac, da bismo i mi mogli prijeći prag nade 

prepuštajući sve vodstvu Duha Krista Uskrsloga. 

Poziv što ga je anñeo uputio ženama ponavlja se i nama: »Vi se ne 

bojte!« Vi koji, makar i u nesigurnosti i maglovitosti svoga života, tražite 

Isusa Raspetoga, vi koji ste u njega položili svoju nadu, vi koji ste 

krštenjem zajedno s njime ukopani u smrt da biste s njim hodili u 

novosti života (usp. Rim 6,4), vi koji ste pozvani da budete pred ljudima 

svjedoci njegova uskrsnuća, vi se ne bojte! 

Bez sumnje postoje poteškoće, jer nije jednostavno biti svjedok 

Gospodinov u svijetu koji živi u suprotnosti s Evanñeljem. Ali ne 

trebamo se bojati: Uskrsli Gospodin je uvijek s nama. 

Gospodin Isus uskrsnuo je za sve, i za one kojima to nije poznato 

ili to ne shvaćaju. On je bliz svima i onima koji čine sve da ostanu 

daleko od njega. On je Spasitelj i Otkupitelj svih ljudi. 
 


